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§ 190

Information och överläggningar

A/ Beslut om projektering av ny skola i Ingared
B/ Beslut om projektering ombyggnation Bjärkehallen
C/ Skrivelse från Västra Bodarne Vägförening - Äskande på grund av justeringar i vägnätet 
D/ Budget 2023-2025 för kommunstyrelsen
E/ Puls-mätningen
F/ Lägesuppdatering miljö/klimatarbete
G/ Kommundirektörens information
    Information om politikerutbildning den 2 och 3 februari
    Information om utbildning för kommunstyrelsen den 24 och 25 februari
H/ GR-information och övrig information
   Information om jul på Gräfsnäs
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Utdragsbestyrkande

§ 191  2022.003 KS  

Månadsuppföljning 2022 för Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2017, § 142, att anta den 
politiska handlingsplanen Effekt. Under beslutspunkt ett fick kommunstyrelsen i uppdrag att 
införa obligatoriska månadsuppföljningar av ekonomin med start i maj 2017.

Kommunledningskontoret sammanställer prognoser för 2022 per oktober i denna skrivelse.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 november 2022 lämnat följande yttrande:

Den samlade prognosen för helåret 2022 uppgår till 9,8 mnkr. Detta är en förbättring med 5,9 
mnkr mot föregående prognos per augusti som sammanställdes i samband med kommunens 
delårsbokslut.

De största förändringarna är Vård- och omsorgsnämnden som förbättrat sin prognos 5 mnkr 
främst till följd av ökade riktade statsbidrag. Socialnämndens prognos förbättras 1,1 mnkr 
medan Barn- och ungdomsnämnden försämrat sin med 0,3 mnkr.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 202 behandlat ärendet.

Beslut
Helårsprognos per oktober om 9,8 mnkr för kommunens nämnder godkänns.

Expedieras till 
KLK-ekonomi
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Kommunstyrelsen
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Utdragsbestyrkande

§ 192  2022.563 KS  

Budget 2023-2025 för kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning
Enligt styrmodell för Alingsås kommun ska respektive nämnd inför nästkommande år 
upprätta en budget och däri detaljbudget för aktuellt år samt en plan för kommande tre år.

Kommunstyrelsens budget utgår från den av kommunfullmäktige beslutade budgeten för 
Alingsås kommun 2023–2025.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 28 november 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunstyrelsens budget 2023–2025 är framtagen i enlighet med anvisningar för 
nämndens budget. Den konkretiserar kommunfullmäktiges budget och pekar ut 
färdriktningen för kommunstyrelsens verksamhet.

Kommunstyrelsens budget innehåller nedbrutna mål och nyckeltal samt en 
organisationsstruktur med beskrivning av kommunledningskontorets olika avdelningars 
uppdrag. Vidare innehåller budgeten kommunledningskontorets arbetsmiljömål och en 
beskrivning av uppföljningsarbetet kopplat till dessa.

Budgeten innehåller även driftsram för kommande treårsperiod, varav exploateringsenheten 
budgeteras separat, samt investeringar för kommunstyrelsen under kommande fem år.

Kommunstyrelsens internkontrollplan med tillhörande risk- och väsentlighetsanalys biläggs 
budgeten.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 203 behandlat ärendet och 
beslutade att hänskjuta ärendet till kommunstyrelsens sammanträde den 12 december 2022.

Beslut
Kommunstyrelsens budget 2023–2025 antas.

Expedieras till 
KLK-ekonomi
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§ 193  2022.529 KS  

Verksamhetsplan folkhälsa och social hållbarhet 2023 

Ärendebeskrivning
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till verksamhetsplan och budget för 
arbetet med folkhälsa och social hållbarhet för 2023.

Samverkansavtal avseende gemensamma folkhälsoinsatser i Alingsås kommun gäller för 
perioden 2021–2024. I enlighet med den ska en verksamhetsplan med budget tas fram 
årligen. Senast den 1 december ska verksamhetsplanen skickas till kontaktperson på 
avdelning folkhälsa inom Västra Götalandsregionen. I år skickas ett utkast till kontaktperson 
på regionen den 1 december och den fastställda versionen skickas efter antagande i 
kommunstyrelsen.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 27 oktober 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till verksamhetsplan och budget för 2023 
för lokalt folkhälsoarbete och social hållbarhet. Planen utgår ifrån regionala och kommunala 
styrdokument och inriktningar, och kan ses som den övergripande planen för social 
hållbarhet i kommunen utifrån Agenda 2030:s 17 globala mål.

Inriktningen i planen har tagits fram i samråd med kommunledningen och 
förvaltningsledningar, samt vid presidiedialogen mellan Alingsås kommun och västra hälso- 
och sjukvårdsnämnden (HSNV).

De gemensamma folkhälsoinsatserna i verksamhetsplanen 2023 berör framförallt de 
prioriterade områdena som följer med avtalsperioden:

 Social inkludering
 Fullföljda studier
 Psykisk hälsa

 
Utifrån behov och utmaningar i kommunen föreslås för kommande år en särskild satsning på 
fullföljda studier, med utgångspunkt i kommunens norra delar – Bjärke och Sollebrunn. 
Nuläget som föranleder en extra satsning är bland annat skolans redovisade nyckeltal och 
måluppfyllelse, där man ser en anledning att förstärka befintlig verksamhet och i samverkan 
med övriga förvaltningar och inom ramen för andra arenor arbeta för barn och ungas 
välbefinnande och möjligheter till en god skolgång och en god start i livet. Merparten av den 
centrala folkhälsobudgeten föreslås gå till denna satsning. Genomförandet av satsningen 
föreslås i ett första skede ske utifrån BUS arbetsgrupp som samlar relevanta förvaltningar för 
arbetet samt central funktion i form av folkhälsostrateg.
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I övrigt läggs fokus under kommande år – utöver konkreta aktiviteter och insatser - på 
organisering och samordning av de tvärsektoriella frågor och områden som omfattas av 
social hållbarhet i synnerhet, men även Agenda 2030 i allmänhet. I linje med detta omfattas 
också strategen för mänskliga rättigheters uppdrag i viss mån i kommande verksamhetsplan, 
för att samla det strategiska arbetet för social hållbarhet i sin helhet i en och samma plan.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 202, § 201 behandlat ärendet.

Beslut
Verksamhetsplan och budget folkhälsa och social hållbarhet 2023 godkänns.

Expedieras till 
Samtliga nämnder, samt hälso- och sjukvårdsnämndens kansli i Göteborg
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Utdragsbestyrkande

§ 194  2022.572 KS  

Markanvisning avseende del av Erska 1:55 (Torget) 

Ärendebeskrivning
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 26 maj 2021, § 95, att fastställa planprogram för 
Sollebrunns tätort. Planprogrammets syfte var att utreda möjligheterna för utbyggnad av 
bostäder och verksamheter. Syftet var också att se över förutsättningarna och ge förslag på 
utveckling av de offentliga miljöerna för ökad trivsel, samt höjd trafiksäkerhet och 
tillgänglighet för fotgängare och cyklister.

Kommunstyrelsen beslutade den 22 augusti 2022, § 107 att teckna planavtal med 
fastighetsägarna inom planområdet för Detaljplan för Sollebrunn, Bostäder, Centrum, 
Allmänna ytor med mera. (del av Sollebrunn 20:1 med flera). Syftet med detaljplanen är att 
möjliggöra utveckling av bostäder, centrum och allmänna ytor i anslutning till torget. Genom 
att pröva kommunalt huvudmannaskap för allmän plats i detaljplanen kan en utveckling av 
torgytan och Gästgivaregatan möjliggöras.

För att utveckla området enligt syftet med påbörjad detaljplan erfordras ett ianspråktagande 
av del av kommunal fastighet Erska 1:55. Aktuell yta inom Erska 1:55 är geografiskt belägen 
i direkt anslutning till fastighetsägarens fastighet Sollebrunn 20:1 och avgränsas i öst av 
Centrumgatan. Ytan utgör cirka 500 kvadratmeter och framgår av bilaga 1 med röd 
begränsningslinje.

Området är idag upplåten med ett anläggningsarrende för kioskverksamhet som förlängs 
med ett år i taget.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 18 november 2022 lämnat följande yttrande:

Föreslagen bebyggelse bidrar till centrumutveckling i Sollebrunn och överensstämmer väl 
med beslutat planprogram för Sollebrunn.

Kommunledningskontoret bedömer att den inkomna förfrågan om markanvisning är i linje 
med kommunens riktlinjer för markanvisningar. En direktanvisning skulle innebära att 
fastighetsägaren ges ensamrätt att under en begränsad tidsperiod förhandla om överlåtelse 
av markområdet med kommunen.

För att möjliggöra ett genomförande av projektet föreslår kommunledningskontoret en 
direktanvisning av berörd yta till fastighetsägaren. Om prövningarna inom 
detaljplaneprocessen visar att det är lämpligt med föreslagen byggnation, är avsikten att låta 
markanvisningsavtalet ersättas med ett marköverlåtelseavtal.
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Om detaljplanen antas kommer ett befintligt anläggningsarrende att sägas upp, för att 
projektet ska kunna genomföras. Dialog har förts med verksamhetsutövaren som är 
medveten om förutsättningarna, vilket innebär att denne kan komma att behöva omlokalisera 
sin verksamhet.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 204 behandlat ärendet.

Beslut
Tillväxtchef får i uppdrag att upprätta och underteckna markanvisningsavtal med Friggabyns 
fastighets AB avseende del av fastigheten Erska 1:55.

Expedieras till 
Planenheten och exploateringsenheten
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§ 195  2022.589 KS  

Beslut om projektering ny skola i Ingared 

Ärendebeskrivning
Den befintliga skolan i Ingared är byggnadstekniskt undermålig och behöver ersättas av en 
ny byggnad. Barn- och ungdomsnämnden bedömer att en större skola behövs för 
kommande volymökningar i södra Alingsås.

Hösten 2022 beställde barn-och ungdomsnämnden en förstudie för ny skola i Ingared av 
fastighetskoncernen Alingsåshem. Förstudien har studerat möjligheten att bygga en F-6 
alternativt en F-9 skola inom befintlig detaljplan på det nuvarande skolområdet i Ingared.

I uppdraget ingick även att placera en folkbiblioteksfilial inom skolområdet.

Barn och ungdomsförvaltningens bedömning är att byggnation av en F-9 skola i Ingared 
behövs för att kunna erbjuda skola enligt skollagens krav för elever i södra kommundelen.

Barn- och ungdomsnämnden beslutade den 22 november 2022, § 112 att godkänna 
redovisning av förstudie. Barn- och ungdomsnämnden lämnar ärendet vidare till 
kommunstyrelsen för fortsatt beredning inför eventuell projektering och upphandling utifrån 
förstudie Ingared skola.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 november 2022 lämnat följande yttrande:

Barn- och ungdomsförvaltningen har tillsammans med kommunledningskontoret och kultur- 
och utbildningsförvaltningen deltagit i arbetet med framtagning av förstudien. Förstudien 
baseras på ett elevantal om 735 elever, nuvarande idrottshall behålls och ett skol- och 
folkbibliotek planeras på skolområdet.

Förstudien redovisar att det är möjligt att bygga en skola bestående av två separata 
skolbyggnader inom det nuvarande skolområdet, en byggnad med plats för elever i årskurs 
F-6 och ytterligare en byggnad för årskurs 7–9 som inkluderar specialsalar. 
Skolbyggnaderna utgår från en dimensionering med tre klasser per årskurs för F-6 samt fyra 
klasser per årskurs för 7–9. En separat byggnad för skol- och folkbibliotek placeras intill 
idrottshallen.

Beräkningar utifrån befolkningsprognos visar att elevantal kan variera mellan årskullar och 
för att säkerställa kapacitet över tid behöver skolbyggnaderna planeras med viss flexibilitet, 
vilket förstudien tagit hänsyn till.
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Förslaget innebär möjlighet att erbjuda skola för samtliga elever i södra Alingsås med 
skolplacering i kommundelen där de bor. Den nya skolan kommer även utgöra en viktig 
mötesplats i den södra delen av kommunen. Efter skoldagen slut kan lokalerna nyttjas för 
olika aktiviteter och föreningsverksamhet för boende i området.

Den preliminära tidplanen redovisar att skolbyggnaden för F-6 beräknas klar till hösttermin 
2025 och skolbyggnaden för årskurs 7–9 byggs beräknas klar till hösttermin 2027. Tidplanen 
förutsätter att beslut om projektering tas under 2022.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 206 behandlat ärendet.

Beslut
Projektering av F-9 skola på befintligt skolområde i Ingared beställs av Alingsåshem.

Expedieras till 
Kommundirektören, barn- och ungdomsnämnden, fastighetskoncernen Alingsåshem AB
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§ 196  2022.590 KS  

Beslut om projektering ombyggnation Bjärkehallen 

Ärendebeskrivning
Fastighetskoncernen Alingsåshem har fått i uppdrag att genomföra en förstudie för 
utveckling och förbättringar av Bjärkehallen.

Förstudiens utgångspunkt har varit att med prioriterade åtgärder tillskapa en bra 
helhetslösning för såväl Sollebrunn skola, som för de föreningar som nyttjar lokalerna.

I huvudsak har förstudien handlat om att skapa bättre logistik i fastigheten, samt få bättre 
utväxling av befintliga ytor, där omdisponering av funktioner utgjort en del av lösningen.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 november 2022 lämnat följande yttrande:

Förstudien har letts av Alingsåshem. I arbetet har representanter deltagit från 
kommunledningskontoret, barn- och ungdomsförvaltningen, kultur- och 
utbildningsförvaltningen samt den så kallade Bjärkegruppen, som företräder de aktiva 
föreningarna med verksamhet i Bjärkehallen.

Det förslag som nu tas vidare för projektering är väl förankrat med alla berörda. Förslaget 
omfattar bland annat förbättrad tillgänglighet, ett invändigt kommunikationstråk mellan, A-, B- 
och C-hallarna, tydligare huvudentré med tillhörande café, samt bättre materialförråd till 
hallarna.

Projektet behöver tas vidare till nästa fas, för att på detaljnivå studera vad som är möjligt och 
för att få fram en mer precis kostnadskalkyl för de åtgärder som planeras.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 207 behandlat ärendet och 
beslutade att återremittera ärendet.
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Förslag till beslut på sammanträdet
Annika Qarlsson (C), Jens Christian Berlin (L) och Boris Jernskiegg (SD) föreslår att 
kommunledningskontorets förslag till beslut bifalls.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om projektering av ombyggnation Bjärkehallen.

Anteckning
Annika Qarlsson (C) och Zlatibor Sinik (C) lämnar följande protokollsanteckning:
Centerpartiet bifaller förslaget om projektering av ombyggnation Bjärkehallen. Men 
underlaget för beslut var bristfälligt. I kontakt med föreningarna har vi sett ritningar från 
förstudien. Vi hade därför flera frågor som vi ville få klarhet i före beslutet. 
Vi vill till protokollet notera vilka delar som vi ansåg var viktiga att få belyst före beslut och 
vad som muntligt utlovades av föredragande tjänsteman på kommunstyrelsens möte.
Som svar på Centerpartiets yrkande i KSau utlovades av föredragande tjänsteman på KS att 
varmförråd  för skytteföreningens utrustning ska ordnas, att ”scenen” ska ytskiktsrenoveras 
och utrustas med teknik för möten och kulturevenemang, att skolan ska vara involverad i 
utformningen av musikundervisningens lokaler och att dialogen med föreningarna ska 
fortsätta även i nästa steg. 
Ytterligare frågor som Centerpartiet ställde på KS var om entrén till A-hallen, utökad läktare i 
A-hallen med förråd under och ljudisolering av ”scenen”.
Entrén till A-hallen är en trång passage och det är svårt för funktionshindrade att komma in 
och att kunna närvara som publik, den behöver ändras. Föredragande tjänsteman svarade 
att tillgänglighetsfrågan är viktig i hallens alla delar och därför ska beaktas även i denna del. 
På vår fråga om varför utökade läktare i A-hallen med förråd under inte finns med så var 
svaret att det är prickad mark och ändring av DP skulle ta för lång tid. Därför är det nu bara 
mindre förråd som är inritade på den platsen. Det är för oss något oklart hur det går ihop 
med förråd men inte läktare , men vi vill inte fördröja projekteringen så vi återkommer om 
läktare på annat sätt. 
På vår fråga om ljudisolering av ”scenen” mot B-hallen gavs inget besked. Men för alla som 
varit i den lokalen vet att i nuvarande skick går det inte att ha möte på ”scenen” om det 
samtidigt är träning i hallen. 
Vi ser fram mot nästa steg i arbetet med att lyfta Bjärkehallen till gagn för skolan, för 
föreningar, för alla bjärkebor. Ett synligt bevis på framtidstro i kommunens norra del. 
 

Expedieras till 
Kommundirektören, fastighetskoncernen Alingsåshem AB
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§ 197  2022.627 KS  

Hyresavtal caféverksamhet Nolhaga slott och Nolhaga parkbad 

Ärendebeskrivning
Alingsås kommun har under sommarsäsongen 2022 hyrt ut serveringslokalerna på Nolhaga 
slott till Larsson glass, som bedrivit kaféverksamhet med inriktning på glasservering. 
Uthyrningen har varit mycket lyckad och flerdubblat antalet besökare till slottet jämfört med 
föregående år.

Nolhaga Parkbad har en serveringslokal tillhörande badet med serveringsytor inne på badet 
och i foajén och har sedan öppningen av badet genomfört tre koncessionsupphandlingar 
utan att ha kunnat teckna kontrakt med någon leverantör.

Kommunledningskontoret och Kultur- och utbildningsförvaltningen har tagit ett större grepp 
om frågan och avser hyra ut båda serveringslokalerna till samma hyresgäst för 
serveringsändamål med kaféinriktning.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 november 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontorets och Kultur- och utbildningsförvaltningens gemensamma 
bedömning är att det i nuläget lämpligaste alternativet för att invånare och besökare ska ges 
möjlighet till dryck och förtäring i samband med besök i Nolhagaområdet är att hyra ut de två 
serveringslokaler som vi har till samma näringsidkare. Detta ger en stabil ekonomisk grund 
för näringsidkaren och en långsiktig lösning för kommunen som hyresvärd.

Avsikten är att teckna hyreskontrakt utifrån villkor i gällande hyreslagstiftning. Kommunen har 
således inga möjligheter att ställa särskilda krav på näringsidkaren utöver det som är möjligt 
inom denna lagstiftnings ramar. Förhandling pågår med en presumtiv, ekonomiskt stabil 
hyresgäst.

Förslag till hyresvillkor: hyrestid på 5 år som förlängs med 2 år i taget, start i början av 2023 
med omsättningsbaserad hyra.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 208 behandlat ärendet.

Beslut
Kommundirektören får i uppdrag att teckna hyreskontrakt med en extern hyresgäst för de 
båda serveringslokalerna i Nolhaga slott och Nolhaga parkbad enligt ovanstående villkor.

Expedieras till 
Kommundirektören, kultur- och utbildningsförvaltningen
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§ 198  2022.629 KS  

Revidering av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen ska besluta om hanteringen av de allmänna handlingar som förekommer 
inom myndigheten. Hanteringsanvisningar redovisas i dokumenthanteringsplanen med 
uppgift om handlingen ska bevaras eller gallras.

Befintlig dokumenthanteringsplan med tillhörande arkivbeskrivning har reviderats och 
uppdaterats utifrån kommunstyrelsens nya ansvarsområden.

 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 november 2022 lämnat följande yttrande:

Dokumenthanteringsplanen ska regelbundet revideras för att uppfylla myndighetens uppdrag 
och följa de lagar och regler som styr hanteringen av allmänna handlingar. Planen omfattar 
tillägg av ett antal verksamhets- och stödsystem som både ersatt och kompletterat befintliga 
system. Det rör Microsoft Teams för kommunikations- och mötesfunktioner, OpenE, Opus 
och Stella som används huvudsakligen inom HR. Mer betydande organisationsförändringar 
rör övergången av planärenden till kommunstyrelsens uppdrag, därtill också organisatoriska 
förändringar som innebär att planavdelningen övergår till kommunledningskontoret. Förutom 
förändrade hanteringsanvisningar och redaktionella förändringar har följande avsnitt fått 
tillägg:

1.5.1 (Kvalitetsstyrning) tillägg av visselblåsarärenden

2.9.1 (Arbetsmiljö- / Skyddsrond) tillägg av pulsmätning som sker med OpenE som verktyg.

4.2.2 (Hantera detaljplaner/områdesbestämmelser) omfattar ett större tillägg som 
huvudsakligen flyttats från samhällsbyggnadsnämndens dokumenthanteringsplan. 
Övergripande förändringar är att ärendena förs digitalt i Platina och pappersbundna 
handlingar överförs till kommunarkivet efter 10 år istället för 15 år.

Beslut
Revidering av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplanen godkänns.

Expedieras till 
KLK-avdelningschefer, KLK-enhetschefer

16



Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§ 199  2022.508 KS  

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 2023 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen får enligt kommunallagen delegera delar av sin beslutskompetens till 
presidiet, ett utskott, en ledamot eller ersättare. Kommunstyrelsen får även uppdra åt en 
anställd att fatta beslut på delegation av styrelsen. Delegation regleras genom 
kommunstyrelsens delegationsordning.

Med anledning av organisationsförändringar inför mandatperioden 2023-2026 flyttas 
kommunens planenhet från nuvarande samhällsbyggnadsnämnden till kommunstyrelsen. 
Utifrån detta behöver delegationsordningen för kommunstyrelsen revideras.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 15 november 2022 lämnat följande yttrande:

Förändringen av den politiska organisationen inför mandatperioden 2023-2026 innebär att 
kommunens planenheten organisatoriskt flyttar från samhällsbyggnadsförvaltningen till 
kommunledningskontoret. Den politiska organisationen beslutades av kommunfullmäktige 27 
april 2022, § 89.

I samband med framtagande av delegationspunkter för planenheten har det fallit sig naturligt 
att även se över exploateringsenhetens delegerade beslutsrätt. De båda enheterna under 
tillväxtavdelningen utgör tillsammans strategiskt viktiga funktioner för hela kommuns 
tillväxtarbete och arbetar tillsammans i ett stort antal frågor. Från och 1 september 2022 har 
exploateringsenheten en enhetschef, varför ett flertal beslutsmandat föreslås delegeras till 
exploateringschef istället för tillväxtchef. Ändringen syftar till att skapa så effektiva processer 
som möjligt för exploateringsenhetens verksamhet.

I förslag till reviderat reglemente för kommunstyrelsen inför 2023 har nya beloppsgränser för 
när vissa ärenden inom exploateringsområdet ska beslutas av fullmäktige istället för 
kommunstyrelsen föreslagits. Ändringarna är påkallade utifrån det generella kostnadsläget i 
samhället, som har förändrats betydligt sedan dessa beloppsgränser senast sågs över. Som 
en konsekvens av de föreslagna nivåerna rekommenderas att även beloppsgränserna för 
delegerade beslut revideras. Delegationsordningens föreslagna beloppsgränser skapar 
tillsammans med reglementet en helhet och det blir tydligt när beslut ska tas av fullmäktige, 
kommunstyrelsen eller på delegation av tjänsteperson.

Ytterligare en konsekvens av den nya politiska organisationen är att kommunstyrelsens 
jävsutskott blir överflödigt. Att avveckla utskottet föreslås i separat ärende. Men anledning av 
avvecklingen av jävsutskottet bör den beslutanderätt som delegerats till utskottet tas bort.

Under 2022 har folkhälsostrategtjänsten flyttat inom kommunledningskontoret, vilket 
föranleder en redaktionell flytt även i delegationsordningen.

Vad gäller kommundirektörens mandat att besluta om eldningsförbud görs ett tillägg att 
denne även är behörig att besluta om att ändra och upphäva eldningsförbud.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

I övrigt uppdateras delegationsordningen rent utseendemässigt för att stämma överens med 
kommunens grafiska profil. Delegationsordningen föreslås träda i kraft 1 januari 2023.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 205 behandlat ärendet.

Beslut
Delegationsordning för kommunstyrelsen antas.

Expedieras till 
KLK-tillväxt, systemansvarig Platina
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§ 200  2022.544 KS  

Yttrande gällande samråd - Vindpark Bergaskogen- Vindpark 
Bergaskogen 

Ärendebeskrivning
Kommunledningskontoret i Alingsås kommun har tagit del av handlingarna gällande samråd 
för att söka tillstånd för en vindkraftpark i Vårgårda kommun enligt 6 kap 29–32§ Miljöbalken. 
Projektet är beläget längs motorvägen E20 mellan Alingsås och Vårgårda, cirka 1,5 km 
söder om Hol i Vårgårda kommun. I dagsläget planeras en vindkraftpark om max 3 
vindkraftverk med en totalhöjd om max 250 meter och en förväntad årsproduktion om cirka 
60 GWh, vilket motsvarar elanvändningen för cirka 12 000 hushåll.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 november 2022 lämnat följande yttrande:

Alingsås kommun ställer sig positiv till att verksamhetsutövaren har ambitionsnivån att ta 
fram en ordentlig miljökonsekvensbeskrivning (MKB), eftersom den planerade verksamheten 
kan antas medföra betydande miljöpåverkan.

Kommunledningskontoret ser också fram emot en lokaliseringsutredning som tydligt 
beskriver de urvalskriterier som angivits och hur avvägningarna har gjorts. 
Kommunledningskontoret vill också påpeka att det är lämpligt att utredningen tar hänsyn till 
visuell påverkan, naturvärden, rekreationsvärden, ljudpåverkan, med mera.

Kommunledningskontoret bedömer att det är svårt att avgöra vilken påverkan de föreslagna 
vindkraftverken kan komma att få, utifrån det material som finns att tillgå i nuläget.

Den föreslagna storleken medför dock att påverkan kan antas bli relativt stor.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 211 behandlat ärendet.

Beslut
Kommunstyrelsen antar kommunledningskontorets skrivelse som sitt eget yttrande.

Expedieras till 
Vårgårda kommun
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§ 201  2022.418 KS  

Skrivelse från Västra Bodarne Vägförening - Äskande på grund av 
justeringar i vägnätet 

Ärendebeskrivning
I samband med att Göteborgs stad och Mossbergska Stiftelsens avyttrat sitt 
fastighetsbestånd i Västra Bodarne, kommer Lantmäteriet att göra ett antal justeringar på 
vägnätet. Ansvaret för skötseln av vägnätet faller på Västra Bodarne Vägförening (GA9). 
Lantmäteriet anser att de som har nytta av förändringen också ska stå för kostnaden. Med 
anledning av den uppkomna kostnaden för Västra Bodarne Vägförening äskar föreningen att 
Alingsås kommun ska ta ansvar för denna kostnad, genom att dela ut ett extra 
kommunbidrag. Uppskattad kostnad är mellan 300 tkr 400 tkr.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 29 november 2022 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har mottagit ansökan om bidrag till Västra Bodarne Vägförening. 
Föreningen argumenterar för att kommunen ska bidra till att täcka den kostnad som ålagts 
föreningen med anledning av justeringen av vägnätet.

Kommunen äger inte vägarna i det aktuella området. Den juridiska relationen föreligger 
därför mellan vägföreningen och Lantmäteriet och kommunen har således inget rättsligt 
inflytande över situationen och inte heller några juridiska skyldigheter i frågan. 
Kommunledningskontoret delar Lantmäteriets bedömning att det är vägföreningen som har 
nytta av den beslutade förändringar och att det därmed är föreningen som ska stå för 
kostnaden.

Alingsås kommun har möjlighet att utbetala bidrag till enskilda föreningar, vilket dock måste 
ske enligt gällande lagar och regler samt interna beslut och riktlinjer. Detta innebär att 
kommunen inte har möjlighet att betala ut bidrag som det inte finns lagligt stöd för, vilket 
följer av 2 kap. 3 § kommunallagen. Regleringen anger att kommuner måste behandla alla 
kommunmedlemmar lika, om det inte finns sakliga skäl för något annat. Enligt nuvarande 
beslut om utdelande av kommunens vägbidrag, finns ingen möjlighet att lämna bidrag utöver 
de årliga bidrag som vägföreningar kan ansöka om. Det finns därmed ingen juridisk möjlighet 
för kommunen att lämna ekonomiskt stöd i den form som Västra Bodarne Vägförening begär. 
Kommunledningskontoret föreslår därför att ansökan om bistånd avslås.
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 30 november 2022, § 212 behandlat ärendet.
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

Beslut
Ansökan om ekonomiskt bistånd avslås.

Expedieras till 
Västra Bodarne vägförening
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§202

Redovisning av delegationsbeslut

Delegationsbeslut
 2022.019 KS-005  Delegationsbeslut personalchef - Enligt punkt 4.7 - Beslut om 

nyanställningar och fastställande av lön

 2022.007 KS-049  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt punkt 3.1 - Infasning ny 
finanspolicy

 2022.007 KS-052  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt punkt 3.17 - Tecknande av avtal 
inom verksamhetsområde

 2022.007 KS-053  Delegationsbeslut ekonomichef - Enligt punkt 3.18 - Uppsägning av 
avtal
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§203    

Meddelanden

Anmälningar
 2022.035 KS-040  Månadsrapport november - Finansrapport - Alingsås 

Kommunkoncern
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Kommunstyrelsen
Protokoll

2022-12-12

Utdragsbestyrkande

§ 204

Avslutning

Ordföranden tackar kommunstyrelsens ledamöter och ersättare, samt kommundirektör och 
övriga tjänstepersoner för gott samarbete och goda arbetsinsatser under mandatperioden 
och önskar alla en god jul och gott nytt år.
Vice ordföranden tackar ordföranden å kommunstyrelsens vägnar för ett gott samarbete 
under mandatperioden och önskar en god jul och ett gott nytt år.
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